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Online HUNATiP megbeszélés 2022. szeptember 21. 9:00-10:00 

A megbeszélésen Bardócz Tamás, Brlás-Molnár Zsuzsanna, Bozánné Békefi Emese, Halasi-

Kovács Béla, Lengyel Péter, Réczey Gábor, Stündl László, Szűcs István és Váradi László vettek 

részt. A kimentését kérte, Horváth Ákos, Mihálffy Szilvia és Urbányi Béla. 

 

A megbeszélés egyes napirendi pontjaira vonatkozó megjegyzések és javaslatok az alábbiakban 

foglalhatók össze:  

 

A HUNATiP szervezetéről és működéséről Bozánné Békefi Emese tartott tájékoztatót. Kérte, 

hogy aki még nem fizette be a tagdíjat tegye meg, illetve kérte, hogy a tagok járuljanak hozzá 

a HUNATiP honlapjának, illetve facebook oldalának az aktualizálásához.  

A HUNATiP jövőre pályázni fog az AM Parlamenti Titkársága által kiírt pályázatra, ami a 

tagdíjbevételek mellett további bevételt jelent, de szükség van a forrásokra, tekintettel az EATiP 

tagdíjfizetésre (2000 €) és egyéb tevékenységek finanszírozására. Szűcs István említette a 

Nemzeti Együttműködési Alap (NEA) civil szervezetek támogatására irányuló pályázatát, amit 

a jövő évben ki kell használni.  

Továbbra is feladat a tagi kör bővítése a hazai halgazdálkodásban meghatározó szervezetekkel, 

így a MA-HAL-al, a MATE-vel, a MOHOSZ-al, a Debreceni Egyetemmel és a NACEE-val, 

illetve más, az innovációban élenjáró vállalkozásokkal és szervezetekkel. A titkárság meg fogja 

küldeni a belépési nyilatkozatokat az elnökségi tagoknak, azonban Bardócz Tamás felvetette, 

hogy egy „látványos” HUNATiP rendezvény megszervezését követően lehetne a potenciális 

tagokat megkeresni. Egy jól szervezett szakmai tanácskozás révén bemutatható lenne a 

HUNATiP helye és szerepe a hazai halgazdálkodás innovációjában. A tanácskozás az ágazatot 

érdeklő olyan témákkal foglalkozhatna, mint például a klímaváltozás, a takarmányozás, vagy 

az ökoszisztéma szolgáltatás. A rendezvény megszervezésével kapcsolatban az volt a többség 

véleménye, hogy arra személyes részvétellel kerüljön sor, illetve lehetővé kellene tenni az 

online részvételt is. Réczey Gábor javasolta, hogy a rendezvényre az Agrárminisztérium 

kupolatermében kerüljön sor, amivel a résztvevők egyetértettek. Halasi-Kovács Béla javasolta, 

hogy jó lenne, ha a rendezvényre még az idén sor kerülne, de legkésőbb jövő év januárjában. 

Több elnökségi tag is felvetette, hogy a HUNATiP tevékenységeinek szervezésénél tekintettel 

kell lenni arra, hogy azok összhangban legyenek a MA-HAL programjaival, illetve számításba 

kell venni egyes programok közös szervezésének lehetőségét is. Megállapítható ugyanakkor, 

hogy az ágazati szereplők széles körében kicsi a fogékonyság az innovációra. A HUNATiP ezt 

a helyzetet ismerve vállalta az ágazati innováció segítését és programjait az adottságokhoz 

igazodva kell, hogy szervezze. Igény van például külföldi tanulmányúton való részvételre, 

külföldön sikeresen alkalmazott technológiák és módszerek megismerésére. A HUNATiP 

segíthetné például külföldi tanulmányutak szervezését, vagy környező országok akvakultúra 

szervezeteivel, szakértőivel való kapcsolatok fejlesztését. Lengyel Péter tájékoztatást adott 

arról, hogy az Eurofish kész tanulmányutak szervezését is támogatni, illetve a romániai 

Operatív Program vezetője is szorgalmazza a korábbi közös Magyar-Román Akvakultúra 

konferenciák folytatását.  
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Szűcs István javasolta, hogy a HUNATiP számára elismerésre méltó eredmény lenne az ágazat 

részéről, ha el tudná érni, illetve hozzá tudna járulni ahhoz, hogy egy olyan EU-s projekt kiírás 

születne, amely célirányosan a kelet európai akvakultúra fejlesztésére irányulna.  

A HUNATiP egyelőre egy olyan szerény anyaggal tudna megjelenni a MA-HAL felé, amely a 

FEAP-nak az EU „Charter of Mission Ocean and Waters” dokumentumra vonatkozó 

állásfoglalását tartalmazná magyarul. A FEAP állásfoglalás jól foglalja össze az EU 

akvakultúrájának egyes problémáit, különös tekintettel arra, hogy a környezetvédelmi 

szabályozók gátat jelentenek az akvakultúra fejlesztésében.  

Az ülésen résztvevők elhatározták, hogy az Aquaculture Europe 2023 Konferencián Riminiben 

résztvevő HUNATiP tagok egy rendkívüli ülést tartanak.  

A HUNATiP titkársága az ülésen tett javaslatok alapján kiküldi a tagoknak a szervezet 

tagfelvételi űrlapjait, egy szakmai tanulmányútra vonatkozó és egy szakmai konferenciára 

vonatkozó javaslatot. 

 


